
 

  

 

 

Aan:  Leden van de Gemeenteraad 
 Gemeente Papendrecht 
 Postbus 11 
 3350 AA Papendracht 
 griffie@papendrecht.nl  
   
 
 
Emmen, 19 mei 2023 
 

 Onderwerp: Informatiebrief afsteken siervuurwerk. 
 Referte:  Oplegnota GroenLinks d.d. 23 maart 2023 

 
 
Geachte raadsleden, 
 
VuurwerkCheck is een stichting die de belangen van lokale vuurwerkverkooppunten behartigt. Het 
Vuurwerk Liefhebbers Verbond vertegenwoordigt de ruim 10 miljoen Nederlanders die elk jaar weer 
van vuurwerk genieten.  
 
In reactie op de oplegnota d.d. 23-03-2023 van GroenLinks wil ik u het volgende mededelen: 

U constateert terecht dat de overlast zich niet beperkt tot oudjaarsavond. U gaat echter voorbij aan 

de oorzaak die aan deze overlast ten grondslag ligt. 

Zoals algemeen bekend is, is de verkoop van consumentenvuurwerk beperkt tot de laatste 3 

werkdagen van het jaar. De overlast die plaatsvindt voor deze dagen wordt dus niet veroorzaakt door 

het siervuurwerk dat bij de legale verkooppunten wordt verkocht. 

De oplossing van het vuurwerkprobleem ligt dan ook niet bij het legale vuurwerk. 

 

Draagvlak 

Tegenover het door u geschetste steeds groter wordend draagvlak voor een vuurwerkverbod zijn 

peilingen te zetten waaruit blijkt dat het draagvlak voor het afsteken van siervuurwerk tijdens de 

jaarwisseling onveranderd groot is. Dit draagvlak ligt bij de stille meerderheid maar blijkt ook uit de 

toename van de vuurwerk verkoop. De omzet is met ruim 40% gestegen terwijl de verwondingen 

door legaal siervuurwerk met 60% zijn afgenomen. De verwondingen door illegaal vuurwerk zijn met 

43% toegenomen (bron rapport VeiligheidNL rapport 963). 

Vooral deze constatering is verontrustend. In de 2 coronajaren is de weg naar de illegale handel 

(buitenland is ook illegaal voor een groot deel) gestegen. Dit blijkt ook uit de vertienvoudiging van het 

in beslag genomen illegale vuurwerk (bron Vuurwerkbarometer van het Openbaar Ministerie). 

 



 

  

 

Wilt u uiteindelijk komen in een situatie waarbij de legale handel vervangen wordt door de illegale 

handel waarbij: 

1 het hele jaar door verkoop plaatsvindt; 

2 er geen sprake is van veilige gecontroleerde opslag; 

3 er geen sprake zal zijn van controle op de productkwaliteit. 

 

Dit lijkt mij een verliessituatie op de 3 genoemde punten.    

Het argument “het zal een periode van gewenning vergen” is veel gehoord. Ik verwijs dan naar de 

situatie in Hawaï waar ruim 10 jaar geleden een verbod op het afsteken van vuurwerk is ingevoerd en 

waar de overlast en het afsteken van zwaar illegaal vuurwerk elk jaar toeneemt. De voorspelde 

gewenning is dus verre van aannemelijk, zeker in een transportland als Nederland. 

Mensen uit oorlogsgebieden dienen, net als op de maandelijkse oefening met het luchtalarm, van te 

voren worden geïnformeerd over wat ze kunnen verwachten. Het betreft een klein groep die op 

eenvoudige wijze te informeren is over de vuurwerktraditie van ruim 10 miljoen Nederlanders. 

Verwondingen 

Zoals eerder vermeld geven de cijfers van VeiligheidNL te zien dat het aantal verwondingen door 

legaal vuurwerk met 60 % is aangenomen (ten opzichte van de cijfers van VeiligheidNL over de 

jaarwisseling 2019-2020)  terwijl de verwondingen door illegaal vuurwerk met 43% zijn toegenomen. 

Het verbieden van legaal siervuurwerk zal het aantal verwondingen, veelal zwaarder dan door legaal 

siervuurwerk, doen toenemen. Ook het  stunten met cat1 vuurwerk op TikTok leverde ook onnodig 

veel verwondingen op. Het betreft hier oneigenlijk gebruik van vuurwerk. 

Tijdens de jaarwisseling komen ca. 12.500 personen naar de SEH voor behandeling. De verwondingen 

door vuurwerk, dus inclusief illegaal vuurwerk maar ook Carbid wat geen vuurwerk is, bedraagt ca. 

10% van het totaal aantal behandelingen (op de SEH) tijdens de jaarwisseling. 

Schade 

Ook de omschreven schade wordt niet veroorzaakt door het legale siervuurwerk. Het opblazen van 

afvalbakken, verkeersborden enz. komt voor rekening van het illegale knalvuurwerk. Legaal 

siervuurwerk heeft niet de kracht om dergelijke vernielingen mee aan te richten. Maar ook door zelf 

geknutselde bommen, dit staat ook los van het afsteken van legaal vuurwerk. 

Incidenten met vuurwerk 

Tijdens de jaarwisseling zijn er ca. 11.000 incidenten waarvan 4.000 vuurwerk gerelateerd. Deze 

incidenten zijn veelal veroorzaakt door een combinatie van drank en drugs en het daarmee 

verwateren van de normale beperkingen die een mens heeft. (bron: jaarwisselingsrapportage 2022-

2023 BMI) 

De landelijk politie gaf begin dit jaar aan dat er 51,7% minder incidenten waren geconstateerd met 

vuurwerk. (bron: jaarwisselingsrapportage 2022-2023 BMI). 

 

Voor een ieder plezierig 

U streeft naar een voor een ieder plezierige jaarwisseling. U gaat dan voorbij aan het plezier dat ruim 

10 miljoen Nederlanders beleeft aan het afsteken van legaal siervuurwerk tijdens de jaarwisseling. 

Weegt het plezier van de één zwaarder dan het plezier van de ander of meet u met twee maten? 

 



 

  

 

Wat dan wel 

Natuurlijk is het makkelijk argumenten te spuien maar wat valt er te doen aan de overlast en de 

schade?  

De langdurige overlast volgt uit de illegale handel in veelal knalvuurwerk. Dit type vuurwerk wordt 

bijvoorbeeld in Italië en Polen geproduceerd voor de professionele markt. Vanuit mijn contacten met 

de VEN (Vereniging Evenementenvuurwerk Nederland) is bevestigd dat de Cobra (uit Italië) door geen 

enkele professional wordt gebruikt.  

Het is dan ook wenselijk om Europese afspraken te maken en de productie of in ieder geval de export 

van dit soort knalvuurwerk te verbieden. 

Maak van de nu voorgestelde Pyropass een Europa breed initiatief zodat het ook daadwerkelijk kan 

bijdragen aan de beperking van bovengenoemde artikelen (op dit moment beperkt het voorgestelde 

bereik van de Pyropass zich tot de Benelux). 

Het bieden van alternatieven voor juist de raddraaiers zal een aanzienlijke bijdrage kunnen leveren 

aan de overlast.  

Wanneer de raaddraaiers geïdentificeerd zijn kunnen ze worden betrokken bij het organiseren van 

alternatieven. Wanneer deze alternatieven aantrekkelijk genoeg zijn zal een besef van verantwoording 

bijdrage aan het voorkomen van gebruik van illegaal vuurwerk. 

Door strengere handhaving, waar mogelijk, de afsteektijd zoveel mogelijk beperken tot de 8 uur per 

jaar die in het Vuurwerkbesluit is aangegeven. Uit onderzoek blijkt dat tijdens de toegestane 

afsteektijden de overlag ca. 50% is van de overlast buiten de toegestane afsteektijden. 

Helaas is voor sommige raddraaiers alleen een zwaarder straf een aanleiding voor het staken van hun 

activiteiten. Voor het gooien van zwaar illegaal knalvuurwerk kan dan best een poging tot doodslag 

met de daarbij behorende straf worden geëist. Of bij aantreffen van illegaal vuurwerk in een woning is 

het sluiten van die woning wellicht een oplossing waardoor ook de ouders gemotiveerd worden beter 

op de activiteiten van hun kinderen te letten. 

 
Ik vertrouw er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. Mocht u naar aanleiding van 
bovengenoemde opmerkingen, vragen hebben, kunt u contact opnemen met dhr. F.C.J.H. Köhler 
telefoonnummer 06-46031746 of dhr. R. Peters telefoonnummer 06-30524948.  Is het niet een idee 
om meer aan te dringen op het gesprek? 
 
Hoogachtend,     Hoogachtend,  
Stichting VuurwerkCheck   Stichting Het Vuurwerk Liefhebbers Verbond   
Voor deze      Voor deze  
  
F.C.J.H. Köhler (voorzitter)   R. Peters (voorzitter)   
  

                   

                  
Bijlage: Factsheet op basis van cijfers VeiligheidNL d.d. 5 januari 2023.  
 


